
VERSLAG EXTRA RAADSCOMMISSIEVERGADERING FINANCIËN EN VEILIGHEID

Datum: 5 november 2014
Plaats: oude raadzaal
Tijd: 20.00 – 22.40 uur

Aanwezig: de heer B.N. Benjamins (voorzitter, D66), de dames L.R. van Gijlswijk (SP), E. Akkerman 
(VVD), S.A. Koebrugge (VVD), A. Kuik (CDA)tot B1b, de heren J.H. Luhoff (D66), C. Schimmel (D66), 
A.J. Wonink (D66) tot B1b, J.P. Dijk (SP), D.J. van der Meide (PvdA), M. van der Glas (GroenLinks), 
W.B. Leemhuis (GroenLinks), A. Sijbolts (Stadspartij), R. Bolle (CDA), E.B. Koopmans (ChristenUnie), 
M.M. van den Anker (Student en Stad) en T. van Zoelen (Partij voor de Dieren)
Namens de griffie: de heer W.T. Meijer (commissiegriffier)
Namens het college: de heren T. Schroor (D66) vanaf B1b en ook waarnemend voor J.M. Van Keulen 
(VVD), R.L. Vreeman (burgemeester) tot B1b
Afwezig m.k.: de heer J.M. van Keulen (wethouder, VVD)
Insprekers: de heer Buitenhuis (namens VV Oranje Nassau, GroenGeel, VV Velocitas, FGA en Sportkoepel 
Groningen)
Verslag: de heer J. Bosma (Notuleerservice Nederland)

A. ALGEMEEN DEEL
A.1. Opening en mededelingen
De voorzitter:

 Opent de vergadering om 20.00 uur en heet iedereen hartelijk welkom.

B. INHOUDELIJK DEEL
B.1. Gemeentebegroting (raadsvoorstel 10 oktober 2014)
B.1.a. Programma 10 (Veiligheid)
Dhr. Koopmans (ChristenUnie):

 Constateerde in gesprek met de MJD dat de capaciteit en de middelen voor de aanpak van 
mensenhandel ernstig tekortschieten.

 Pleit voor betrokken hulpverlening bij de sluiting van prostitutie in het A-kwartier, het voorkomen 
van zwerven en tijdelijke opvang van slachtoffers met een lichte verstandelijke beperking.

 Komt in de raad met een motie voor extra inzet bij zorgcoördinatie en straatwerk en een motie voor 
opvang voor de genoemde groep vrouwen.

Dhr. Van den Anker (Student en Stad):
 Verwacht een duidelijke uitwerking van het veiligheidsbeleid en hoopt op een lagere plaats dan de 

zeventiende. Veiligheid is belangrijk voor de aantrekkelijkheid van de stad.
 Vindt het een goede ambitie het aantal inbraken jaarlijks onder de duizend te krijgen.
 Hoopt dat de daling van uitgaansgeweld doorzet.
 Sluit zich wat betreft mensenhandel aan bij de ChristenUnie. Het aantal slachtoffers blijkt moeilijk 

in te schatten, het zou kunnen gaan om het topje van de ijsberg.
 Hoopt dat snel een experiment met legale hennepteelt mogelijk wordt.
 Dient een motie in over betere beoordeling van adequate schadeafhandeling en aardbevingbestendig

bouwen. Inwoners moeten veilig en zonder financiële risico's in de stad kunnen wonen.
Dhr. Leemhuis (GroenLinks):

 Sluit zich wat betreft mensenhandel aan bij de ChristenUnie.
 Constateert al vier jaar een verschil in de stukken over de goede aanpak van mensenhandel en 

verhalen uit de praktijk, waaruit blijkt dat de inzet minimaal is. Er is veel te winnen, ook in de regio.
 Vraagt wat het college kan zeggen over kortlopende opvang voor vrouwen uit de prostitutie.
 Is benieuwd of de ophoging van de leeftijdsgrens voor alcoholgebruik naar 18 jaar al effect sorteert.
 Sluit zich aan bij Student en Stad wat betreft legale hennepteelt en aardbevingen.

Dhr. Van der Meide (PvdA):
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 Vraagt zich af of de aardbevingen en het achtstappenplan gevolgen zullen gaan hebben voor de 
begroting, bijvoorbeeld wat betreft personele inzet en de broodnodige informatievoorziening.

 Vraagt zich af of het mogelijk is ontslagen medewerkers bij Kopland anders gefinancierd aan het 
werk te houden door opvang te bieden waar andere regio's geen capaciteit voor hebben.

 Hoopt op dezelfde actiebereidheid van politie en college wat betreft woninginbraken als afgelopen 
jaar.

Mw. Van Gijlswijk (SP):
 Steunt voorlichting en preventie wat betreft woninginbraken, maar vindt dat er meer nodig is. 

Spreekt het college met corporaties over het aanbrengen van inbraakwerende maatregelen?
 Hoopt op meer uitwerking van bewonersbetrokkenheid bij het tegengaan van woninginbraken in de 

kadernota veiligheid.
 Sluit zich aan bij de ChristenUnie wat betreft mensenhandel en ziet de motie tegemoet.
 Leest dat het hulpaanbod bij huiselijk geweld gelimiteerd wordt door het budget en vindt dat 

iedereen geholpen zou moeten worden.
 Vraagt wanneer een keus aan de orde is over de huisvesting van de brandweer en heeft de voorkeur 

voor verkoop of verhuur zodat het inkomsten oplevert.
 Complimenteert het college met de klare taal vandaag wat betreft aardbevingen en voelt ervoor de 

collegebrief bij een volgende commissievergadering te bespreken.
Dhr. Sijbolts (Stadspartij):

 Sluit zich aan bij de ChristenUnie wat betreft prostitutie en mensenhandel.
 Is benieuwd of bewonersprojecten zo ver mogen gaan als een burgerwacht.
 Vreest dat borden over hoge inbraakcijfers bewoners onnodig bang maken.
 Vindt het ver gaan polycarbonaat te verplichten in de horeca, aangezien bezoekers zich misdragen.
 Verzoekt het college toe te zeggen zo snel mogelijk uit te zoeken hoe het zit met alcohol- en 

drugsgebruik op scholen.
 Hoort eindelijk klare taal over aardbevingen en heeft geen onderzoek nodig om te concluderen dat 

de gaskraan dicht moet. De stad moet met de regio optrekken.
 Stelt voor eventuele extra kosten te verhalen op de NAM en het ministerie.

Mw. Kuik (CDA):
 Vindt de stevige inzet van het college wat betreft aardbevingen goed en is benieuwd wanneer de 

boodschap uitgedragen wordt.
 Pleit voor een actievere inzet op scholen wat betreft alcohol en drugs. Zo wordt er op scholen veel 

gedeald. De overheid moet niet het signaal afgeven dat dit wel kan.
 Steunt de inzet op burgerparticipatie bij inbraken en pleit voor een hogere ambitie dan een op negen 

onopgeloste zaken.
 Leest nergens hoeveel extra geld wordt vrijgemaakt voor prostitutie, wat een achterlijke praktijk is.
 Mist een visie op het waterbedeffect wanneer het A-kwartier sluit voor prostitutie.

Mw. Akkerman (VVD):
 Vraagt hoe de gemeente alert blijft op nu onbekende risico's. Aardbevingen zijn een goed voorbeeld.
 Vindt de cijfers van huiselijk geweld en kindermishandeling zorgwekkend.
 Ziet voor het onderwijs een signalerende en voorlichtende functie, zodat kinderen weten dat 

mishandeling nooit acceptabel is en dat ze altijd ergens terechtkunnen.
Dhr. Schimmel (D66):

 Is blij met de klare taal en het gezamenlijk optrekken in de regio wat betreft aardbevingen.
 Is bezorgd over het verdwijnen van de prostitutie uit het A-kwartier. Weten dames daar wat hun te 

wachten staat en ondernemen zij al stappen? Kan het college een inschatting maken van het 
waterbedeffect en de uitwaaiering van drugsdealers?

 Informeert of jongeren onder de 18 nog genoeg mogelijkheden hebben om uit te gaan sinds het 
alcoholverbod. Worden zij niet aan de deur geweigerd, waardoor ze juist thuis gaan drinken?

 Vindt legalisering van hennepteelt heel belangrijk en ziet graag een stevige lobby.
Dhr. Van Zoelen (Partij voor de Dieren):
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 Sluit zich aan bij de ChristenUnie wat betreft prostitutie en mensenhandel en kijkt uit naar de motie.
 Vraagt zich af of de gemeente iets kan betekenen in aanpassingen aan huurwoningen tegen inbraak. 

De hieraan gekoppelde huurverhogingen schrikken sommige huurders af.
 Vindt het een goed plan hondenbezitters in te zetten voor waakzaamheid in de wijk. Het zou goed 

zijn meer plekken toegankelijk te maken voor honden.
 Mist een aanpak van vuurwerkoverlast. Er zijn nu al grote bommen.
 Vraagt zich af of ondanks het goede digitale opkoopregister er niet andere manieren overblijven om 

goederen te koop aan te bieden. Is het niet alleen een duur ICT-project?
 Mist een specificatie van dierenoverlast, waarvoor de eigenaren overigens verantwoordelijk zijn.
 Ziet een post over planontwikkeling cameratoezicht bedrijventerreinen. Wat zijn de doelen en 

middelen en hoe staat het met de privacy van burgers?
 Mist cijfers over georganiseerde misdaad en mensenhandel. Wat zit er onder de oppervlakte?
 Ziet kansen voor sociale wijkteams in de aanpak van jeugdoverlast, waarvoor geen budget is.
 Roept op bij fysieke veiligheid 'dieren' op te nemen bij de doelstelling overlijden en letsel bij 

mensen te voorkomen en overweegt een amendement.
 Is voor meer inzet op energietransitie in verband met de aardbevingen.

Burgemeester Vreeman:
 Licht toe dat het veiligheidsaspect van prostitutie jaarlijks 50.000 euro middelen kent, maar dat ook 

sociale infrastructuur, zorgbudgetten en opvang voor inzet en middelen zorgen.
 Deelt de zorgen over prostitutie en mensenhandel en vindt het tegengaan van mensenhandel en 

machtsongelijkheid heel belangrijk.
 Wijst erop dat een slachtoffer vaak van het huiselijk geweld af wil, niet van de relatie.
 Benadrukt het belang van een gezamenlijke aanpak, waarbij politie en hulpverlening liefst tegelijk 

binnenkomen.
 Garandeert continue interventiekracht, maar begrijpt de zorgen over het budgettaire probleem.
 Voelt voor een openeinderegeling waarbij altijd adequate zorg geleverd wordt.
 Roept op problemen te melden. Het is lastig in te schatten of de inzet voor huiselijk geweld voldoet.
 Deed in Vinkhuizen met politie en corporaties een schouw en een voorlichtingsavond met tien tips 

tegen inbraak, omdat daar veel inbraken voorkomen. Deze werkwijze wordt mogelijk uitgerold.
 Verwacht dat de omslag niet te drinken onder de 18 jaar jaren zal duren, net als de 

gedragsverandering van roken in openbare gebouwen. Volharding is nodig.
 Onderzoekt volgend jaar drank- en drugsgebruik van scholieren.
 Wil een uitgebreide discussie voeren over aardbevingen.
 Schaalde het onderwerp op naar een speciaal projectteam. Aardbevingen hebben invloed op schade, 

preventie, nieuwbouw, informatievoorziening en economisch beleid.
 Verwacht dat het jaren duurt voordat er echt grip is op het onderwerp. Dat zal geld kosten, maar 

vooralsnog heeft het geen gevolgen voor de begroting.
 Wijst erop dat de recente beving meteen tot meer dan tweeduizend schadeklachten leidde, bijna 

evenveel als van alle dorpen in de omtrek. De problematiek is complexer en omvangrijker in de stad
door de grote dichtheid, hoogbouw en voorzieningen als het Forum, ziekenhuizen, scholen 
enzovoorts.

 Werkt in de Veiligheidsregio aan een plan over de huisvesting van de brandweer en komt hierop 
terug.

 Noemt een waterbedeffect onvermijdelijk. Zolang er junks en drugshandelaren zijn, zal de 
problematiek blijven bestaan en zich verspreiden bij aanpak op één specifieke locatie. Alleen het 
verkleinen van de groep door bijvoorbeeld afkicken lost het probleem echt op.

 Heeft als langdurige wens cannabis te legaliseren en ziet landelijk openingen in het debat.
 Beoogt geen ICT-drama met het opkoopregister, maar het tegengaan van heling en criminaliteit.
 Stopt geen geld in cameratoezicht op bedrijventerreinen; dat is de verantwoordelijkheid van 

bedrijven en winkels.
 Verwacht niet dat opvang vanuit het westen naar de stad zal komen. Helaas heeft het rijksbeleid 
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consequenties voor het personeel van Kopland.
 Heeft als intentie de fysieke veiligheid van mens én dier te beschermen, in die volgorde en kan 

leven met een aanpassing van de tekst. Bij evacuaties gaat het ook om levende have.
 Ziet veel in sociale controle in wijken wanneer mensen dat willen, bijvoorbeeld hondenbezitters, 

maar zonder knuppels. In combinatie met andere maatregelen kan dat zeer effectief zijn.

B.1.b. Overige programma's (11-14), paragrafen (3-6, 8, 10) en financieel perspectief +
B.2. Belastingtarieven 2015 (raadsvoorstel 10 oktober 2014)
Dhr. Buitenhuis (inspreker namens VV Oranje Nassau, GroenGeel, VV Velocitas, FGA en Sportkoepel 
Groningen):

 Spendeert als vrijwilliger twintig tot dertig uur aan zijn voetbalclub.
 Hamert op de desastreuze gevolgen van het afschaffen van de huurcorrectie voor trainingsuren en de

kleedkamervergoedingen. Als gevolg van het eerste gaan de tarieven voor jeugd en volwassenen 
respectievelijk 200 en 100% omhoog.

 Wijst op de rechtsongelijkheid van het afschaffen van kleedkamervergoedingen, omdat gebruikers 
van gemeentelijke kleedkamers niets extra's betalen. Dit zal geen stand houden bij een rechter.

 Rekent uit dat Oranje Nassau 106% meer aan de gemeente af moet dragen, bovenop andere al 
doorgevoerde en aangekondigde verhogingen. Door de crisis lopen ook sponsor- en 
kantine-inkomsten terug.

 Verwacht daarom contributieverhogingen van 20-35% voor jeugd en 15% voor senioren. Dit 
verhoogt de drempel voor sportdeelname.

 Ziet schaalvergroting middels fusies niet als oplossing.
 Wijst op recente jurisprudentie, waaruit blijkt dat financieringsproblemen van lokale overheden 

geen grond zijn voor eenzijdige huuraanpassingen van non-profitorganisaties.
 Mist samenhang in gemeentelijk beleid en financiering van de breedtesport. Het beleid is ad hoc.
 Concludeert dat strikte naleving van het coalitieakkoord blijkbaar zwaarder weegt dan het nakomen 

van afspraken met de sportsector.
 Begrijpt niet waarom er wel miljoenen euro's gaan naar cultuur, het Forum, een topsporthal en 

trainingsfaciliteiten van FC Groningen.
 Roept op alsnog te komen met een uitgebalanceerd breedtesportbeleid en -financiering.
 Waarschuwt dat dit beleid bestuurders en vrijwilligers zal doen afhaken, waardoor de goede basis 

van de breedtesport verdwijnt.
 Verwacht dat dit beleid regelingen nodig maakt voor sportdeelname van lagere inkomens.
 Krijgt liever hulp bij echte problemen zoals vergrijzing van en het tekort aan vrijwilligers dan 

verhandelingen over de 'moderne vereniging'.
Dhr. Luhoff (D66):

 Maakt complimenten voor de leesbaarheid van de begroting.
 Is enthousiast over open spending en open state, maar vindt de voortgang van privacydoelen bij ICT

onvoldoende en de ambities te vaag. Met het oog op de decentralisaties is dat van groot belang.
 Vindt het goed dat de vennootschapsbelasting automatisch leidt tot een kerntakendiscussie. Het kan 

leiden tot principiële keuzes bepaalde commerciële activiteiten aan de markt over te laten wanneer 
die het beter kan.

 Ziet dat de doorlichting vanwege de kerntakendiscussie al tot bezuinigingen heeft geleid.
 Vraagt zich af of het verstandig is de kapitaallasten van drie te verkopen voormalige 

schoolgebouwen uit de onderwijsreserve te betalen. Backbone 050 gebruikt een van de drie.
 Constateert dat de kostendekkendheid van tarieven bij evenementen nog lager wordt door de 

275.000 euro voor professionalisering.
 Is ongelukkig met de uitwerking van het coalitieakkoord, waardoor de bezuinigingen op tarieven 

vrijwel geheel bij de sport terechtkomen, zeker gezien de vele ontwikkelingen rond de 
sportcarrousel, problemen met eigendomsposities en gesprekken over een nieuw tariefstelsel.

 Ziet meer mogelijkheden om kostendekkendheid te beheersen dan het verhogen van tarieven.
 Verzoekt het college mogelijkheden te zoeken om de tariefverhogingen te verzachten.
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Mw. Koebrugge (VVD):
 Is blij met de ozb-verlaging voor niet-woningen, waardoor het Fonds Ondernemend Groningen meer

kan investeren in het ondernemersklimaat.
 Ziet een ozb-verlaging ook graag voor woningen, maar daar moet wel financiële ruimte voor zijn.
 Is benieuwd of de verhogingen van sporttarieven voor andere de voetbalclubs tot dezelfde gevolgen 

leiden als geschetst door de inspreker.
 Pleitte in het Voorjaarsdebat eerst kostenverlaging te onderzoeken om daarna met verenigingen te 

overleggen wat eigen beheer en tegemoetkoming in tarieven op kan leveren.
 Vindt het lastig te besluiten over de tarieven, terwijl de uitkomsten van de discussie over een nieuw 

tariefstelsel nog ongewis zijn. Het was beter geweest deze gesprekken al aan te gaan.
 Kan op dit moment niet het voorliggende besluit over sporttarieven nemen en komt hierop terug in 

de raad.
Dhr. Van den Anker (Student en Stad):

 Vraagt zich af of het college de risico's op waarde schat door genoegen te nemen met een matig 
weerstandsvermogen met een dip naar onvoldoende in 2016.

 Maakt zich zorgen over de groeiende ruil tussen structureel en incidenteel, nu al 40 miljoen euro. De
begroting dreigt dicht te slibben. Hoeveel ruil verwacht het college nog?

 Wil weten hoe haalbaar verdere bezuinigingen op het ambtelijk apparaat zijn, gezien de zich 
opstapelende frictiekosten.

 Had graag ook voor woningen een terugdraaiing van de 0,5% ozb-verhoging gezien. Waarom blijft 
deze stilzwijgend bestaan?

 Vindt het niet kunnen dat parkeervergunningen en bezoekerspassen 30-60% duurder worden om 
inschattingsfouten bij de parkeergarages op te lossen.

 Vindt de verhoging van de sporttarieven extreem. Er is niet overlegd met verenigingen en het is in 
strijd met ambities iedereen zo veel mogelijk aan het sporten te krijgen.

 Verwacht een oplossing voor de verhoging van sporttarieven van coalitiepartijen.
Dhr. Van der Meide (PvdA):

 Vindt een kostendekkendheid van 110% van privaatrechtelijke tarieven kunnen, omdat de gemeente 
ook risico's loopt. Sport en cultuur vormen hierop uitzonderingen.

 Verwacht dat de uitbreiding van het aantal koopzondagen ook winst op gaat leveren, bijvoorbeeld 
door betaald parkeren.

 Verbaast zich over de stijgende kosten voor het ambtelijk apparaat en ziet de verkleining niet terug.
 Wijst op de mogelijk perverse prikkel om slecht te bouwen, doordat de gemeente verantwoordelijk 

is voor onderwijsvastgoed en de instellingen voor het onderhoud.
 Ziet dat een groot deel van het weerstandsvermogen in Meerstad zit, waardoor andere wensen niet 

door kunnen gaan. Is echt een reserve van 115 miljoen nodig op bezittingen van 300 miljoen euro?
 Is niet per definitie tegen een verhoging van sporttarieven, maar kan het proces en resultaat niet 

verdedigen. De verhoging gaat ten koste van sportdeelname en is onacceptabel.
 Zal de komende dagen goed kijken naar alternatieven en komt hier in de raad op terug.

Dhr. Bolle (CDA):
 Vond het bij de Voorjaarsbrief 2013 goed dat de raad inzicht had in alle afwegingen over mogelijke 

bezuinigingen en makkelijk andere dekkingsvoorstellen kon doen. Dit inzicht ontbreekt voor de 
7,7 miljoen euro van de Wet BUIG. Welke bezuinigingen zijn geschrapt?

 Vindt het pijnlijk duidelijk worden dat dit college niet voor sport kiest. Dit bleek al bij de 
Voorjaarsbrief. Het proces rammelt en de sportsector krijgt een enorme dreun.

 Roept op versneld te analyseren waarom de kostendekkendheid van commerciële feesten en 
evenementen slechts 15% blijft.

 Is benieuwd welke lange termijn het college voor ogen heeft om het weerstandsvermogen op 1,0 te 
brengen. Is dit aan een volgend college?

 Vindt het een vreemde suggestie dat ambtenaren vooral moeten leren luisteren. Dit zou een integraal
onderdeel moeten zijn van de communicatiestrategie.
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 Mist een heldere onderbouwing van de frictiekosten. Ervaringen uit het verleden leiden wellicht tot 
meer realisme dan ambities.

 Vraagt wat de wijkwethouders met hun budgetten gaan doen. Kan het ook besteed worden aan het 
opknappen van de openbare ruimte of zijn de onderhoudsbudgetten daarvoor?

Dhr. Sijbolts (Stadspartij):
 Wil de toezegging dat persoonlijk contact met de gemeente mogelijk blijft.
 Vindt dat gemeentelijke communicatie altijd volledig en juist moet zijn.
 Krijgt signalen dat Stadjers zonder hond aangeslagen zijn voor hondenbelasting. Hoe kan dit?
 Leest dat outsourcing van ICT niet altijd beter is. Blijft er voldoende expertise in huis?
 Sluit zich aan bij het CDA wat betreft weerstandsvermogen.
 Leest dat de raad heeft besloten over de leges voor de gehandicaptenkaart. Zou het college dit 

anders willen?
 Vindt de omschrijving van inhuur van derden cryptisch. Omzeilt het college zo niet de regels 

omtrent externe inhuur?
 Betreurt dat een motie over het governancegat bij verbonden partijen onvoldoende steun kreeg.
 Kan niet overzien welke gevolgen de ruil tussen structureel en incidenteel heeft. Het lijkt creatief 

boekhouden. Neemt de gemeente zo geen hypotheek op de toekomst? Waar ligt het plafond?
 Sluit zich aan bij Student en Stad wat betreft de parkeertarieven.
 Hecht veel waarde aan de breedtesport.
 Steunt de verhoging van sporttarieven niet en wacht liever de resultaten van de expertmeeting af.
 Verwacht van terugkrabbelende coalitiepartijen daden wat betreft sporttarieven.
 Vindt de aanschaf van een klantcontactsysteem laat. Zijn tot nu toe lopende zaken niet bijgehouden?

Dhr. Leemhuis (GroenLinks):
 Vindt het frustrerend vijf jaar op rij met afboekingen op grondexploitaties geconfronteerd te worden,

ook al is het door de crisis begrijpelijk.
 Ziet bij Meerstad succes in de verkoop van goedkopere woningen. Is het niet mogelijk de risico's op 

een andere manier te benaderen?
 Benadrukt het belang dat de vernieuwingen in het sociaal domein dit jaar goed verlopen.
 Hoort graag hoe meer zekerheid te krijgen is over de haalbaarheid van bezuinigingen, die steeds 

lastiger wordt.
 Vindt dat het college behoedzaam omgaat met het ruilen van incidentele en structurele middelen. De

afweging of een afschrijvingstermijn verantwoord is moet per keer gemaakt worden.
Dhr. Van der Glas (GroenLinks):

 Is tevreden dat de woonlastenstijging beperkt blijft tot loon- en prijscompensatie.
 Is benieuwd in wat voor stadsbrede projecten het Fonds Ondernemend Groningen gaat investeren en

wat hun inspanningsverplichting precies inhoudt.
 Begrijpt dat de begroting niet toelaat de ozb-verhoging ook voor niet-woningen terug te draaien.
 Vraagt waarom het zo lastig is de afvalstoffenheffing goed in te schatten.
 Beraadt zich op een amendement over verruiming van het kwijtscheldingsbeleid.
 Hecht aan goed personeelsbeleid en vraagt naar het perspectief van het Generatiepact.

Dhr. Koopmans (ChristenUnie):
 Vraagt hoe het tekort te duiden van 8 miljoen euro op de interne organisatie (7 miljoen frictiekosten,

660.000 achterblijvende bezuinigingen KCC en 550.000 tekort SSC) terwijl de buitenwereld veel 
moet bezuinigen.

 Vraagt zich af of hogere parkeertarieven de dekkingsgraad niet negatief beïnvloeden.
 Vindt verhoging van sporttarieven niet passen bij de ambities en ziet beweging bij coalitiepartijen.
 Maakt zich zorgen over het dichtslibben van de begroting en het vooruitschuiven van kosten door 

het ruilen van incidentele en structurele posten.
Dhr. Van Zoelen (Partij voor de Dieren):

 Vraagt zich af waarom contentbeheersing van de website zo veel geld moet kosten.
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 Vindt de tekorten op de publieke dienstverlening behoorlijk optellen. Is het een bodemloze put?
 Is voor afschaffing van hondenbelasting. Deze is meer dan kostendekkend en toch is er een 

verhoging.
 Sluit zich aan bij de opmerking van Student en Stad over frictiekosten.
 Constateert dat een weerstandsvermogen van 1,0 onhaalbaar blijkt. De enorme risico's van 

grondexploitaties zijn verontrustend. Misschien moeten de risico's van Meerstad verlaagd worden.
 Roept op alsnog middelen voor herplant van bomen beschikbaar te stellen.

Mw. Van Gijlswijk (SP):
 Waarschuwde bij de discussie over KCC en SSC voor financiële risico's als bij Stadstoezicht, terwijl

beide gepresenteerd werden als ultieme oplossing voor financiële problemen. Wat heeft het college 
geleerd van de gang van zaken bij Stadstoezicht?

 Berekent dat de knelpunten voor te realiseren bezuinigingen de komende twee jaar met 
990.000 euro zouden kunnen zorgen voor het niet verhogen van sporttarieven voor zes jaar.

 Wijst erop dat geen 150.000, maar 475.00 euro wordt teruggedraaid op de ozb. Naast de 
teruggedraaide verhoging voor niet-woningen past de gemeente geld bij voor de stijgende 
proceskosten voor procedures bij WOZ-waardebepalingen.

 Vindt dat ozb-betalende huizenbezitters ook mee zouden moeten profiteren.
 Looft de verlaging van begrafenisleges na een jarenlange discussie.
 Vindt dat de kostendekkendheid van evenementenleges fors omhoog moet en ziet uit naar het 

overzicht van kosten dat in januari 2015 beschikbaar komt. Het moet concreet duidelijk worden wat 
evenementen de gemeentekas opleveren.

 Valt het tegen van de VVD dat de partij akkoord gaat met verhoging van parkeertarieven.
 Vraagt een toezegging om voor het nemen van het besluit de gevolgen van de voorgestelde 

bezuinigingen à 50 miljoen euro voor Stadjers meer toe te lichten.
 Wijst op de bepaling bij kostendekkendheid dat andere afwegingen gemaakt kunnen worden 

wanneer de toegankelijkheid van een voorziening in het gedrang komt. Hoe rijmt het college dit met
het verhogen van de sporttarieven met contributieverhogingen tot gevolg?

 Vindt dat het college met de vier coalitiepartijen een oplossing voor sporttarieven moet vinden en de
bal niet bij de gehele raad neer moet leggen.

Wethouder Schroor:
 Wijst erop dat het grootste deel van de begroting vastligt in verplichtingen. Het debat spitst zich toe 

op de politieke keuzes.
 Is alert op informatiebeveiliging en monitort dit continu, zeker met het oog op de decentralisaties. 

Een externe partij gaat beoordelen of het systeem voldoende functioneert en gesloten is zodat 
inbraak door derden niet mogelijk is.

 Legt uit dat de gemeente voor de vennootschapsbelasting als fiscale entiteit wordt bezien, waardoor 
tegenover winstgevende activiteiten genoeg verliesgevende staan. Het college is alert op de 
vennootschapsbelasting en brengt eventuele gevolgen in beeld, maar verwacht geen afdracht.

 Beaamt dat de discussie over kerntaken en taken in het algemeen volop gaande is. Onderzoek naar 
outsourcing van ICT en het nadenken over de uitvoering van de Belastingdienst passen daarbij.

 Vindt het te vroeg outsourcing van ICT te bespreken, omdat eerst een previewanalyse gemaakt moet
worden en het college dan een strategie opstelt voor dit bedrijfsproces. Dit moet ook zorgvuldig 
besproken worden met de eigen organisatie en samenwerkingspartners.

 Wil de uiteindelijke effecten van dit bedrijfsproces met de raad bespreken.
 Antwoordt dat van de drie schoolgebouwen een is verkocht en een ander waarschijnlijk dit jaar 

wordt verkocht. De risico's zijn beperkt en de reserve is hiervoor bedoeld, wat niet wegneemt dat de 
omgang met de reserve zuinig moet zijn.

 Verwacht voor het schoolgebouw waar Backbone 050 in zit een businesscase in april 2015.
 Legt uit dat tariefsverhogingen soms tot kleine effecten leiden, zoals bij de Oosterpoort.
 Wijst erop dat het SSC al tot een besparing van 800.000 euro heeft geleid in kostentoerekening. 

Afvloeiing van personeel drukt nog op de bezuinigingen, maar nadere besparingen volgen zeker.
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 Stelt dat de kosten al behoorlijk zijn teruggebracht. Deloitte acht aanvullende maatregelen voor 
kostentoerekening niet nodig.

 Concludeert dat alleen tariefverhoging dan tot de afgesproken bezuiniging kan leiden.
 Presenteerde het voorstel dat het college het best acht om structureel te bezuinigen op tarieven zoals 

de raad opdroeg, maar constateert dat de raad de verhoging van sporttarieven onevenredig vindt.
 Is bereid alternatieven door te rekenen en mee te denken.
 Legt uit dat vorig jaar gekozen is voor het systeem van structurele financiering. De BBV en de 

accountant schrijven voor dat ook bovenwijkse voorzieningen volgens dit systeem gefinancierd 
moeten worden. Het betreft dus het volledig invoeren van een eerder gekozen systeem.

 Wijst erop dat na het verlopen van de afschrijvingstermijn gekozen kan worden om de structurele 
afschrijvingen te behouden om vervangingsinvesteringen te doen. In het oude systeem zijn steeds 
incidentele beslissingen en investeringen nodig om bijvoorbeeld een brug te financieren.

 Licht toe dat het terugdraaien van dit systeem leidt tot een incidentele verhoging van het 
weerstandsvermogen met tweemaal 40 miljoen euro de komende twee jaar.

 Ziet geen mogelijkheden dit jaar het weerstandsvermogen te verhogen naar 1,0, wat 40 miljoen euro
kost. Het voorgestelde weerstandsvermogen van 0,8 is solide, de dip in 2016 verklaarbaar door 
VSD. Bovendien vloeit de helft van de meevallers naar het weerstandsvermogen.

 Verklaart de geconstateerde stijging van personele lasten. De bezuinigingen van 10 miljoen euro 
mogen nog niet meegerekend worden voordat ze daadwerkelijk gerealiseerd zijn.

 Legt uit dat het benodigde weerstandsvermogen van Meerstad de komende twee tot drie jaar zal 
groeien van 160 naar 205 miljoen euro, mede omdat de autonome investeringen toenemen.

 Wijst erop dat het weerstandsvermogen al wat bescheidener oogt met de realisering dat de komende 
twintig jaar 1 miljard euro verdiend moet worden op Meerstad.

 Onderzoekt de komende jaren wel een systeem voor de reserve grondzaken om de effecten te 
dempen.

 Antwoordt dat het uitblijven van de meevaller op de Wet BUIG van 7,7 miljoen euro geleid zou 
hebben tot het schrappen van extra middelen op de gebieden van onderwijs, cultuur en 
duurzaamheid.

 Spreekt tegen dat het proces van sporttarieven zou rammelen. Het staat los van gevoerde debatten 
over subsidies en onderhoud. Tarieven zijn doorberekeningen van kosten en momentopnames; 
wanneer die bekend zijn kunnen ze gecommuniceerd worden.

 Stelt dat goede communicatie begint met luisteren. Het ambtelijk apparaat moet hier goed in zijn, 
want zonder luisteren is nadenken over een oplossing ook niet mogelijk.

 Meldt dat wijkwethouders met de budgetten nieuwe initiatieven gaan cofinancieren. Voor regulier 
onderhoud zijn andere budgetten.

 Antwoordt dat het klantcontactsysteem was verouderd.
 Meldt dat vijftig medewerkers tot nu toe deelnemen aan het Generatiepact, wat zes nieuwe 

arbeidsplaatsen oplevert. Het college vindt dit een mooi begin, maar hoopt op meer.
 Verklaart dat de 8 miljoen euro frictiekosten vooral gekoppeld zijn aan arbeidsvoorwaarden. 

3,1 miljoen euro is gereserveerd voor frictiekosten voor outsourcing van ICT.
 Verwacht geen lagere dekkingsgraad door de stijging van parkeertarieven, die het college 

verantwoord acht. De huidige tarieven zijn landelijk gezien aan de lage kant.
 Constateert dat de accountant recent aangaf dat de risico's van het SSC goed beheerst zijn of niet 

opgetreden en stuurt deze rapportage door.
 Had liever ook gezien dat de bezuinigingen op KCC en SSC tijdig behaald werden. Uiteindelijk zijn

de bezuinigingen wel structureel.
 Legt uit dat stadsbrede projecten waar het Fonds Ondernemend Groningen in gaat investeren geen 

bedrijventerreinen zijn, maar een brede maatschappelijke meerwaarde zullen hebben.
 Markeert het als bijzonder moment dat de SP pleit voor ozb-verlaging voor huizenbezitters. Het is 

een politieke afweging geweest de ozb-verhoging alleen voor niet-woningen terug te draaien, opdat 
het Fonds Ondernemend Groningen investeringen kan plegen.

 Gaat ervan uit dat de accountant in zal stemmen met de voorgestelde afboekingen op 
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grondexploitaties, wat noodzakelijk is voor goedkeuring van de jaarrekening en laat weten wanneer 
de accountant definitief akkoord is.

 Noemt een aanslag voor hondenbelasting voor niet-hondenbezitters een fout. Dit zal direct hersteld 
worden bij een melding.

 Zegt een collegebrief toe over de gevolgen van de voorgestelde bezuinigingen (vraag SP).
 Legt uit dat externe inhuur bijvoorbeeld uitzendkrachten betreft die tijdelijk bij de gemeente 

werken. Dit is aardig gereduceerd. Inhuur van derden betreft het afnemen van rapporten, 
onderzoeken of notariële diensten.

De voorzitter sluit de vergadering om 22.40 uur onder dankzegging.
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